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The organizational competence of the independent administrative
authorities in light of the principle of separation of powers

Summary:

The independent administrative authorities have several powers in order to
exercise their basic authority represented in the task of control. Among the most
Important powers and competencies vested in it by law, we mention the regulatory
competence, the latter that was conferred on it by the provisions of the constitution in
favor of the executive authority, which raised the issue of the constitutionality of this
competence, which prompted the French Council of State to intervene in the matter
and recognize the constitutionality as long as this competence is in the field
prescribed for it by law.

Keywords:

Independent administrative powers, regulatory jurisdiction, constitution, separation of
pOWers.

La compétence réglementaire des autorités administratives
indépendantes a la lumiere du principe de séparation des pouvoirs

Résume :

Afin d’accomplir leur mission de régulation, les autorités administratives
indépendantes sont dotées de plusieurs compétences dont la compétence
réglementaire. Cette derniere, étant considérée la plus essentielle, souleve des
questions et des debats doctrinaux et jurisprudentiels importants en droit francaise qui
tournent autour de sa constitutionnalité, dans la mesure ou 1’exercice du pouvoir
réglementaire constitutionnellement reléve du pouvoir exécutif. En effet le débat a
été tranché par le conseil d’Etat francais, en reconnaissant la constitutionnalité de ce
pouvoir du moment qu’il est exercé dans les limites tracées par les lois.

Mots clés :
Autorités administratives indépendantes, compétence réglementaire, constitution,
séparation des pouvoirs.
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